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Protokół nr 2/2024 

Z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego  w dniu 20 maja 2024 r. w godz. od 17:00 do 18:25 w Urzędzie Miejskim 

 w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

  

Obecni członkowie Komisji Oświaty i Wychowania:   

1. Mariola Brygida Karpińska – Przewodnicząca Komisji 

2. Andrzej Łuczaj – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Wojciech Fałtynowicz  

4. Adam Ołowniuk   

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1.  Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

2. Dorota Sidorowicz – Naczelnik Wydziału Oświaty i Wychowania 

3. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

4. Jolanta Bilewicz-Krysa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych 

5. Marek Lech Zborowski-Weychman 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Mariola B. Karpińska – Przewodnicząca Komisji powitała zebranych.  Przypomniała, że 

porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni 

chcą wnieść jakieś uwagi.  W związku z tym, że punkt 8 porządku „Zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przyznawania stypendiów i nagród Prezydenta Miasta Suwałk za 

szczególne osiągnięcia w sporcie w ramach realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów 

zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. był przedmiotem posiedzenia Komisji Kultury, Sportu  

i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach i nie dotyczy pracy Komisji Oświaty i Wychowania 

Rady Miejskiej w Suwałkach zaproponowała zdjęcie tego punktu z porządku posiedzenia. 

Roman Rynkowski w imieniu wnioskodawcy – Prezydenta Miasta Suwałk oraz członkowie 

Komisji  wyrazili zgodę;  

 

Wobec powyższego  Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia:. 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 1/2024 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej  w Suwałkach z dnia 7 maja 2024 r. 

2. Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach  

w kadencji 2024-2029. 

3. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 r. 

4. Ewaluacja Wieloletniego Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2021-2025 za lata 2012-2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia 

Centrum Usług Wspólnych w Suwałkach oraz nadania statutu. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznawania stypendiów i nagród Prezydenta 

Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w nauce w ramach realizacji Programu wspierania 

rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę na pierwszym 

etapie postepowania rekrutacyjnego do Bursy Szkolnej w Suwałkach funkcjonującej  

w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach, liczby punktów za te kryteria oraz określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych kryteriów. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu 

tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą 

nowatorskiego wyrobu tytoniowego. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 

roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat oraz warunków zwolnienia 

z tych opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Miasto Suwałki. 

11. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 1/2024 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej  w Suwałkach z dnia 7 maja 2024 r. 

 

Mariola Brygida Karpińska zapytała o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu  

z posiedzenia odbytego w dniu 7 maja 2024 r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec 

czego Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że Protokół nr 1/2024 z dnia 7 maja 2024 r. został 

przyjęty.  

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej  

w Suwałkach w kadencji 2024-2029. 

Regulamin stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Mariola Brygida Karpińska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt Regulaminu  

został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni chcą wnieść jakieś 

uwagi.  

Radni nie wnieśli  uwag wobec powyższego Regulamin pracy Komisji Oświaty i Wychowania 

Rady Miejskiej w Suwałkach w kadencji 2024-2029 został jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Mariola B. Karpińska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że przedmiotowe 

Sprawozdanie zostało przesłane wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni  uwagi 

do przedstawionego materiału. 
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Agnieszka Szyszko omówiła główne cele przedmiotowego Sprawozdania. Program 

współpracy z organizacjami pozarządowymi przyjmowany jest raz w roku. Poinformowała, 

że projekt Programu współpracy był konsultowany z organizacjami pozarządowymi oraz 

z Suwalską Radą Działalności Pożytku Publicznego. Głównym celem Programu było 

budowanie społeczeństwa obywatelskiego we współpracy opartej na zasadzie partnerstwa 

między Suwałkami a organizacjami; pozwoliło by to na lepsze rozeznanie i zaspokajanie 

potrzeb mieszkańców. Realizacja priorytetowych zadań publicznych możliwa jest dzięki 

dotacjom przekazywanym z budżetu Miasta w wysokości 64 %  36% udziału to są wkłady 

własne organizacji pozarządowych. Podkreśliła dobra współpracę samorządu suwalskiego  

z organizacjami pozarządowymi. 

 

Radni nie wnieśli  uwag wobec powyższego Komisja Oświaty i Wychowania  Sprawozdanie 

 z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023  jednogłośnie przyjęła. 

 

Ad pkt. 4 

Ewaluacja Wieloletniego Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2021-2025 za lata 2012-2023. 

Ewaluacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Mariola B. Karpińska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że przedmiotowy materiał 

zostało przesłane wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni mają uwagi do 

przedstawionego materiału.  

 

Agnieszka Szyszko poinformowała,, ze przedmiotowy materiał jest wieloletnim programem 

współpracy z organizacjami pozarządowymi, którego głównym celem jest poprawa jakości 

życia mieszkańców. Ewaluacja realizacji Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałki 

z organizacjami pozarządowymi powinna być wykonana po trzech latach a następnie po jego 

zakończeniu. Do ewaluacji zaproszona była Suwalska Rada Działalności Pożytku Publicznego. 

 

Radni nie wnieśli  uwag wobec powyższego Ewaluacja Wieloletniego Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025 za lata 2012-2023,  została 

jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia 

Centrum Usług Wspólnych w Suwałkach oraz nadania statutu. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Mariola B. Karpińska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt przedmiotowej 

uchwały  został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni  uwagi do 

przedstawionego materiału. 
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Roman Rynkowski zgłosił autopoprawki do projektu przedmiotowej uchwały, polegające na 

dodaniu w ustawie z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym podstawy prawnej Dz.U. 

z 2024 r, poz. 721. Druga zmiana dotyczy znaków rewersyjnych zgodnych z obowiązującymi 

przepisami prawnymi. Zwrócił się z prośbą o zaopiniowanie projektu uchwały ze zgłoszonymi 

autopoprawkami. 

 

Jolanta Bilewicz-Krysa poinformowała, że głównym powodem przedłożenia radnym projektu 

uchwały jest zalecenie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku dot. zmian statutu  

w zakresie kompetencji Prezydenta Miasta do regulowania organizacji wewnętrznej odrębnej 

jednostki sektora finansów publicznych.  Zawiera również drobne zmiany porządkowe w opisie 

czynności. 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman  poruszył problem obiegu dokumentów księgowych 

między placówkami oświatowymi a CUW-em oraz zapytał jakie są metody postępowania  

w przypadku braku bezpośrednio współpracujących księgowych ze szkołami. 

 

Jolanta Bilewicz-Krysa odpowiadając na drugie pytanie poinformowała, że każda pracująca 

w CUW-ie osoba ma na stałe zastępstwo, które sprawdza się w okresie urlopowym.  

W przypadku dłuższego zwolnienia lekarskiego obowiązki danej osoby przekazywane są 

wyznaczonemu zastępcy oraz w miarę możliwości innym pracownikom. Dotyczy to 

księgowych oraz pracowników odpowiedzialnych za kadry; nadmieniła że sprawy kadrowe 

prowadzone są w systemie zdalnym. 

Od początku działania CUW-u ustalone zostały zasady w sprawie obiegu dokumentów; 

dokumenty w wersji papierowej raz na dwa tygodnie pracownik danej szkoły dostarcza do  

Centrum Usług Wspólnych. W praktyce większość jednostek dostarcza dokumentację raz 

w miesiącu. Nie ma to większego znaczenia, gdyż wszystkie tematy przez CUW są załatwiane 

na bieżąco drogą elektroniczną. Problem dostarczania dokumentów w formie papierowej 

pojawił się w roku bieżącym, ponieważ szkoły nie otrzymały  środków na ryczałt 

samochodowy. 

 

Roman Rynkowski powiedział, że były organizowane spotkania z dyrektorami szkół, na 

których wypracowano rozwiązania satysfakcjonujące wszystkie strony. Zapewnił, że  podobne 

spotkania będą organizowane. Poinformował, że przyznane są ryczałty dla szkół.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman  zapytał o możliwości ujednolicenia rozliczenia godzin 

ponadwymiarowych we wszystkich placówkach oświatowych. Uważa, że system elektroniczny 

w tym temacie bardziej usprawnił by prace. Librus,  program, który jest w fazie początkowej  

mógł by umożliwić bezpośredni eksport danych. 

 

Jolanta Bilewicz-Krysa poinformowała, że dyrektorzy szkół wyrazili zdanie, że każda ze szkół 

indywidualnie będzie traktowała ten temat. Rozliczenie godzin ponadwymiarowych leży w 

gestii dyrektora danej placówki; jeżeli Librus daje możliwość łatwiejszego policzenia godziny 

ponadwymiarowe to zgranie z systemem płacowym CUW-u będzie to jak najbardziej możliwe. 
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Marek Lech Zborowski-Weychman  poruszył problem arkuszu organizacyjnego, który 

posiada część księgową; nie jest ona używana ani przez CUW ani przez placówki oświatowe  

a musi być wypełniana. Arkusz organizacyjny automatycznie pobiera dane; nie wypełniony nie 

może być przesłany do CUW-u. Zapytał, czy dane, które nie trafiają do samorządu mogą być 

wyłączone. 

 

Dorota Sidorowicz odpowiedziała, że Wydział Oświaty i Wychowania zainteresowany jest 

planami, godzinami, liczbą osób zatrudnionych danymi dotyczącymi dzieci 

niepełnosprawnych. Kwestie kadrowe, płacowe, księgowe nie są w sferze działania Wydziału. 

Niektóre zakładki płacowe czy kadrowe są dostępne tylko dla CUW-u. 

 

Roman Rynkowski poinformował, że zgłoszony problem zostanie  sprawdzony.  

 

Członkowie Komisji więcej uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego Przewodnicząca 

Komisji Oświaty i Wychowania Mariola Brygida Karpińska przystąpiła do glosowania: 

 

„za”                                              -  4 radnych 

przeciw                                        -   0 

wstrzymujących się                     -   0   

  

Mariola Brygida Karpińska stwierdziła, że Komisja Oświaty i Wychowania projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Suwałkach 

oraz nadania statutu,  wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

Mariola B. Karpińska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt przedmiotowej 

uchwały  został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni  uwagi do 

przedstawionego materiału. 

 

Roman  Rynkowski do projektu przedmiotowej uchwały wniósł autopoprawkę polegającą na  

wpisaniu w podstawie prawnej ustawa z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz.U.  

z 2024 r. poz. 750). Poinformował, że potrzeba uchylenia przedmiotowej uchwały wynika  

z koniczności podjęcia odrębnej uchwały dot. przyznawania uczniom stypendiów i nagród 

Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w nauce ( merytorycznie zakres ten należy 

do zadań Wydziału Oświaty i Wychowania) oraz odrębnej uchwały dot. przyznawania uczniom 

stypendiów i nagród Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w sporcie 

 ( merytorycznie zakres ten należy do Wydziału Kultury i Sportu) 

 

Członkowie Komisji więcej uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego członkowie 

Komisji Oświaty i Wychowania przystąpili do głosowania: 
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„za”                                              -  4 radnych 

przeciw                                        -  0 

wstrzymujących się                     -  0     

  

Mariola Brygida Karpińska stwierdziła, że Komisja Oświaty i Wychowania projekt uchwały 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju 

uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”,  wraz ze zgłoszoną autopoprawką zaopiniowała 

pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznawania stypendiów i nagród 

Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w nauce w ramach realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

Mariola B. Karpińska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt przedmiotowej 

uchwały  został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni  uwagi do 

przedstawionego materiału.  

 

Roman  Rynkowski do projektu przedmiotowej uchwały wniósł autopoprawkę polegająca na  

wpisaniu w podstawie prawnej ustawa z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz.U.  

z 2024 r. poz. 750). Zwrócił się do Członków Komisji Oświaty i Wychowania o uwzględnienie 

tej autopoprawki podczas głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

 

Andrzej Łuczaj zapytał, czy przy przyznawaniu nagród i stypendiów Prezydenta Miasta brane 

jest pod uwagę kryterium dotyczące zamieszkania. 

 

Roman  Rynkowski odpowiedział, że przy przyznawaniu nagród  miejsce zamieszkania nie 

jest brane pod uwagę. 

 

Adam Ołowniuk zapytał, czy w projekcie uchwały będą prane pod uwagę osiągniecia 

sportowe dyscyplin nie mających ogólnopolskich związków. 

 

 Roman  Rynkowski odpowiedział, że w projekcie uchwały sprawie przyznawania stypendiów 

i nagród Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w sporcie w ramach realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin” przewidziane są 

wyróżnienia za osiągnięcia w sportach, które nie mają ogólnopolskich związków sportowych, 

w kwocie do 500 zł. 

 

Wojciech Fałtynowicz zapytał, czy przy przyznawaniu nagród i stypendiów za osiągnięcia 

sportowe brani są pod uwagę uczniowie klas I-III. 

 

Roman  Rynkowski odpowiedział;, że przyznawanie nagród i stypendiów za osiągnięcia 

zarówno sportowe  jak i naukowe dotyczy uczniów od klasy IV. 
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Członkowie Komisji więcej uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego Przewodnicząca 

Komisji Oświaty i Wychowania Mariola Brygida Karpińska przystąpiła do glosowania: 

 

„za”                                              -  4 radnych 

przeciw                                        -  0 

wstrzymujących się                     -  0     

  

Mariola Brygida Karpińska stwierdziła, że Komisja Oświaty i Wychowania projekt uchwały 

w sprawie  przyznawania stypendiów i nagród Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne 

osiągnięcia w nauce w ramach realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych 

„Zdolny Suwalczanin”, zaopiniowała pozytywnie. 
Opinia stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie źródeł 

dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i 

trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych, 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Mariola B. Karpińska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt przedmiotowej 

uchwały  został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni  uwagi do 

przedstawionego materiału.  

 

 Roman  Rynkowski poinformował, że projekt przedmiotowej uchwały przewiduj uchylenie 

uchwały podjętej w 2020 r. , w której jako źródła dochodów wskazano między innymi wpływy 

z tytułu spadków, zapisów i darowizn w postaci pieniężnej. Generalnie szkoły nie mają wiedzy 

na temat pozyskania środków, które stanowiły by podstawę sporządzenia projektu planu 

finansowego dla wydzielonych rachunków  samorządowych jednostek budżetowych. Uchwała 

ta jest „uchwałą martwą”. Poprosił o zaopiniowanie przedstawionego projektu uchwały.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili, wobec powyższego Przewodnicząca Komisji Oświaty  

i Wychowania Mariola Brygida Karpińska przystąpiła do glosowania: 

„za”                                              -  4 radnych 

przeciw                                        -   0 

wstrzymujących się                     -   0    

  

Mariola Brygida Karpińska stwierdziła, że Komisja Oświaty i Wychowania projekt uchwały 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie źródeł dochodów gromadzonych na wydzielonym 

rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla 

wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych, zaopiniowała 

pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 
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Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę na pierwszym 

etapie postepowania rekrutacyjnego do Bursy Szkolnej w Suwałkach funkcjonującej  

w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach, liczby punktów za te kryteria oraz określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych kryteriów. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Mariola B. Karpińska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt przedmiotowej 

uchwały  został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni  uwagi do 

przedstawionego materiału. 

 

Roman Rynkowski do projektu przedmiotowej uchwały wniósł autopoprawkę polegająca na  

wpisaniu w podstawie prawnej ustawa z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (Dz.U.  

z 2024 r. poz. 737) oraz  w § 2 ust. 1 pkt 4w treści uchwały – ustawa z dnia 7 września 1991 r. 

o systemie oświaty (Dz.U. z 2024 r. poz. 750). Zwrócił się do Członków Komisji Oświaty  

i Wychowania o uwzględnienie tych autopoprawek podczas zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Dorota Sidorowicz omówiła zmiany wprowadzone to treści uchwały. Poinformowała, że 

podjęcie nowej uchwały podyktowane jest koniecznością dostosowania kryteriów branych pod 

uwagę na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego do potrzeb kandydatów 

rekrutujących do Bursy. 

 

Członkowie Komisji więcej uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego Przewodnicząca 

Komisji Oświaty i Wychowania Mariola Brygida Karpińska przystąpiła do glosowania: 

 

„za”                                              -  4 radnych 

przeciw                                        -  0  

wstrzymujących się                     -  0    

  

Mariola Brygida Karpińska stwierdziła, że Komisja Oświaty i Wychowania projekt uchwały 

w sprawie kryteriów branych pod uwagę na pierwszym etapie postepowania rekrutacyjnego do 

Bursy Szkolnej w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach, liczby 

punktów za te kryteria oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia 

tych kryteriów, zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 14  do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu 

tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą 

nowatorskiego wyrobu tytoniowego 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Mariola B. Karpińska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt przedmiotowej 

uchwały  został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni  uwagi do 

przedstawionego materiału..  
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Roman Rynkowski poinformował, że zmiana dotyczy § 5. Uchwała LV/724/2023 z dnia 29 

marca 2023 r. jest uchwałą czasową i obowiązuje do 30.06.2024 r. Projekt uchwały zakłada 

wykreślenie czasowego funkcjonowania. 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman jako wnioskodawca podkreślił, że problem papierosowy 

nie zniknął, ale zdecydowanie został ograniczony. 

 

Andrzej Łuczaj zapytał, czy miejsca strefy wolnej od dymu papierosowego są oznakowane. 

 

Roman Rynkowski odpowiedział, że Zarząd Dróg i Zieleni ustawił stosowne znaki z każdej 

strony przy wjeździe na teren strefy. 

 

Dorota Sidorowicz przypomniała, że strefa wolna od dymu papierosowego ciągnie się od 

skwerku Aleksandry Kujałowicz do końca budynku i parkingu przy PDM-ie. 

 

Mariola B. Karpińska zasygnalizowała problem uczniów, którzy przenieśli się z paleniem 

papierosów pod  klatki budynków mieszkalnych sąsiadujących ze szkołami. 

 

Roman Rynkowski poinformował, że docierają sygnały od mieszkańców o paleniu 

papierosów przed blokami przez uczniów.  Rozszerzenie strefy problemu nie załatwi ale palenie 

papierosów zostało w dużym stopniu ograniczone.  

 

Członkowie Komisji więcej uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego Przewodnicząca 

Komisji Oświaty i Wychowania Mariola Brygida Karpińska przystąpiła do glosowania: 

 

„za”                                              -  2 radnych 

przeciw                                        -  1 radny  

wstrzymujących się                     -  1 radny     

  

Mariola Brygida Karpińska stwierdziła, że Komisja Oświaty i Wychowania projekt uchwały 

w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary z papierosów 

elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu tytoniowego, 

zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 16  do protokołu. 

 

Ad. pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 

roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat oraz warunków 

zwolnienia z tych opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Miasto 

Suwałki 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu 
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B. Karpińska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt przedmiotowej uchwały  

został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni  uwagi do 

przedstawionego materiału..  

 

Roman Rynkowski do projektu przedmiotowej uchwały wniósł autopoprawkę polegająca na  

wpisaniu w podstawie prawnej ustawa z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (Dz.U.  

z 2024 r. poz. 737) .  

Członkowie Komisji uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego Przewodnicząca 

Komisji Oświaty i Wychowania Mariola Brygida Karpińska przystąpiła do glosowania: 

 

„za”                                              -  4 radnych 

przeciw                                        -   0 

wstrzymujących się                     -   0    

  

Mariola Brygida Karpińska stwierdziła, że Komisja Oświaty i Wychowania projekt uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, 

w którym kończą 6 lat oraz warunków zwolnienia z tych opłat w przedszkolach publicznych 

prowadzonych przez Miasto Suwałki, zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 18  do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Wolne wnioski. 

 

Adam Ołowniuk ponowił prośbę o rozważenie możliwości utworzenia w roku 2025 w liceach 

klasy o kierunku artystycznym i ogólnym. 

 

Roman Rynkowski odpowiedział, że  temat utworzenia klasy artystycznej w roku szkolnym 

2025/2026 wróci w przyszłym roku. Natomiast nie ma możliwości utworzeni klasy ogólnej  

z uwagi na konieczność rozszerzeń wynikających z przepisów oświatowych. 

 

Marek Lech Zborowski Weychman  zapytał o zainteresowanie półkoloniami w okresie 

wakacji; czy ta forma wypoczynku jest już zaplanowana.  

 

Roman Rynkowski poinformował, że we wszystkich szkołach będą organizowane półkolonie 

w różnym wymiarze; minimum 2 turnusy po tygodniu i minimum 8 godzin dziennie. 

Zainteresowanie tą formą wypoczynku jest bardzo duże; zgłoszono ponad 730 dzieci. 

Finansowanie jest zapewnione. Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

pozytywnie zaopiniowała wniosek  złożony przez Wydział Oświaty i Wychowania  

o dofinansowania półkolonii. Z półkolonii mogą korzystać tylko  dzieci posiadające Suwalską  

Kartę Mieszkańca. Środki finansowe przeznaczone będą nie tylko na wynagrodzenie osób 

zajmujących się kolonistami ale również na zorganizowanie  różnego rodzaju atrakcji. 

Zaznaczył, że jedno dziecko może korzystać z kilku turnusów. 

Adam Ołowniuk zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości zorganizowania półkolonii 

w roku przyszłym dla dzieci z niepełnosprawnością. 
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Dorota Sidorowicz poinformowała, że zasadą organizowania półkolonii jest prowadzenie 

turnusów przez nauczycieli oraz pomocy nauczycieli. SODN zorganizował w tym zakresie 

dwa  szkolenia. Nauczyciel szkoły macierzystej , w której  zorganizowana jest forma 

wypoczynku nie może być w niej  zatrudniony; dlatego kadra wymienia się. 

 

Marek Lech Zborowski Weychman  zapytał, czy w nowym roku szkolnym 2024/2025  będą 

zapewnione godziny do przygotowywania do egzaminów ośmioklasistów już od września 

2024 r. Egzaminy próbne powinny odbyć się kilkakrotnie, aby przygotować dzieci w jak 

największym stopniu. Wyniki pozwoliły by na przeanalizowanie aktualnego stanu 

i wyciągnięcie odpowiednich wniosków. 

 

Roman Rynkowski poinformował, że na spotkaniach organizowanych przez Wydział 

Oświaty i Wychowania każdy dyrektor danej szkoły podejmuje decyzję, od kiedy takie 

godziny będą realizowane. Temat zostanie zasygnalizowany na najbliższym spotkaniu  

z dyrektorami szkół podsumowującym rok. Przypomniał, że analiza wyników egzaminów 

oraz wyciągnięci wniosków to jest obowiązek wynikający z przepisów oświatowych. 

Propozycja radnego zostanie przedstawiona dyrektorom szkół. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i pytań. 

 

Mariola Brygida Karpińska – Przewodnicząca Komisji podziękowała zgromadzonym za 

aktywny udział  w posiedzeniu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

         

                                                                      Przewodnicząca 

                                                                                    Komisji Oświaty i  Wychowania

                                                                                         Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                                                                                    

                                                                                       Mariola Brygida Karpińska 
                                                                     
 

 

 

Protokół sporządziła: Danuta Skucz 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 


